

FIGURES AND
STATISTICS
統計數字



FIGURES AND STATISTICS

統計數字

Key Statistics on UGC-funded Institutions

教資會資助院校主要統計數字

		Academic Year 學年 2011/12 2012/13 ¹	
Statistics on Overall Student Enrolment of UGC-funded Programmes (Headcount)		教資會資助課程整體學生人數統計數字(人數)	
Total Student Enrolment	整體學生人數	75 597	93 934
Student Enrolment by Level of Study		按修課程度劃分的學生人數	
Sub-degree	副學位課程	6 927	7 041
Undergraduate	學士學位課程	58 412	76 353
Taught Postgraduate	研究院修課課程	3 686	3 721
Research Postgraduate	研究院研究課程	6 572	6 819
Student Enrolment by Sex		按性別劃分的學生人數	
Male	男	35 428	43 884
Female	女	40 169	50 050
Student Enrolment by Broad Academic Programme Category		按主要學科類別劃分的學生人數	
Medicine, Dentistry & Health	醫科、牙科和護理科	7 389	9 742
Sciences	理學科	12 247	15 696
Engineering & Technology	工程科和科技科	15 076	17 957
Business & Management	商科和管理科	14 013	17 233
Social Sciences	社會科學科	9 580	12 125
Arts & Humanities	文科和人文科學科	9 677	12 578
Education	教育科	7 614	8 602
Statistics on Specific Groups of Students		特定組別學生人數統計數字	
Student Enrolment of First-year-first-degree (FYFD) Places (Full-time Equivalent)	第一年學士學位課程學生人數 (相當於全日制人數)	16 354	33 073
Senior Year Intakes (Full-time Equivalent)	高年級學士學位收生人數(相當於全日制人數)	2 288	2 724
Non-local Students by Place of Origin²		按原居地劃分的非本地學生人數 ²	
The Mainland of China	中國內地	8 936	10 963
Other Places in Asia	亞洲其他地區	1 355	2 105
The Rest of the World	亞洲以外地區	478	593
Incoming and Outgoing Exchange Students³		來港及離港的交流生人數 ³	
Incoming Exchange Students	來港的交流生	4 414	— ³
Outgoing Exchange Students	離港的交流生	4 217	— ³
Graduates by Level of Study⁴		按修課程度劃分的畢業生人數 ⁴	
Sub-degree	副學位課程	3 252	4 630
Undergraduate	學士學位課程	17 630	19 047
Taught Postgraduate	研究院修課課程	1 978	2 257
Research Postgraduate	研究院研究課程	2 111	2 774
Graduates by Broad Academic Programme Category⁴ (Headcount)		按主要學科類別劃分的畢業生人數 ⁴	
Medicine, Dentistry & Health	醫科、牙科和護理科	1 889	1 969
Sciences	理學科	3 900	4 663
Engineering & Technology	工程科和科技科	4 775	5 574
Business & Management	商科和管理科	4 577	4 858
Social Sciences	社會科學科	3 347	3 705
Arts & Humanities	文科和人文科學科	3 339	3 692
Education	教育科	3 144	4 248

		Academic Year 學年	
		2011/12	2012/13
Statistics on Academic and Research Staff (Headcount)		教學和研究人員統計數字(人數)	
Academic and Research Staff in Academic Departments of UGC-funded Institutions with Salaries Wholly Funded from General Funds by Staff Grade	教資會資助院校以綜合撥款支付全部薪金的教務部門教學和研究人員按職級劃分的人數	8 460	9 088
Senior Academic Staff	高級教學人員	1 758	1 837
Junior Academic Staff	初級教學人員	3 076	3 257
Academic Supporting Staff	教學輔助人員	2 070	2 488
Technical Research Staff	研究技術人員	1 556	1 506
		Financial Year 財政年度	
		2011/12	2012/13
Statistics on Grants for UGC-funded Institutions		教資會資助院校的補助金統計數字	
Grants for UGC-funded Institutions⁵ (\$m)	教資會資助院校的補助金金額 ⁵ (百萬元)	16 335	18 920
Recurrent Grants	經常補助金	73.5%	73.7%
Earmarked Grants for Home Financing Scheme and Other Housing-related Benefits	居所資助計劃及其他與房屋福利有關的指定用途補助金	1.1%	0.5%
Matching Grants	配對補助金	-	8.0%
Capital Grants ⁶	非經常補助金 ⁶	25.3%	17.8%
Total Government Expenditure⁵ (\$m)	政府開支總額 ⁵ (百萬元)	364 037	380 615
Total Amount of Grants as % of Total Government Expenditure ⁷	補助金金額佔政府開支總額 ⁷ 的百分比	4.5%	5.0%
Total Amount of Grants as % of Total Government Expenditure on Education ⁷	補助金金額佔政府教育開支總額 ⁷ 的百分比	24.1%	24.3%

Notes 註釋：

- To tie in with the implementation of the new academic structure, UGC-funded institutions have admitted two cohorts of students under the old and new academic structures in the 2012/13 academic year.
為配合新學制的實施，院校在2012/13學年同時錄取新學制及舊學制的學生。
- The place of origin of non-local students is determined having regard to their nationality.
原居地是指非本地學生的國籍。
- "Exchange" refers to activities primarily for study purpose and covered by a formal exchange agreement with a non-local partner institution which stipulates a two-way movement of students between the two institutions. Exchange students refer to those who stay in the local/non-local institution concerned and enrol in credit-bearing courses for due to exchange activities. In counting the number, an exchange student who participates in more than one student exchange programmes in an academic year for at least one semester (including summer semester), figures for 2012/13 will be available upon the completion of the entire academic year.
[交流]指本地院校與非本地伙伴院校透過正式交流協議同意進行的以學習為主的活動。協議訂明兩所院校之間學生雙向交流的安排。交流生指因交流活動而在本地/非本地院校修讀學分課程的學生。在統計時，如一名學生在同一學年參加超過一項交流計劃，並在每項計劃下修讀至少一個學期，該學生在每項交流計劃下只當作一人次計算。由於數字顯示修讀至少一個學期(包括夏季學期)學分課程的學生人數，2012/13學年的數字要到整個學年結束後才可提供。
- Graduate numbers for the academic year 2012/13 are projected figures.
2012/13學年的畢業生人數屬推算數字。
- The figures on Grants to UGC-funded Institutions and Total Government Expenditure refer to the financial year of the Government from April to March.
教資會資助院校的補助金金額及政府開支總額以政府財政年度每年4月至翌年3月的數字為準。
- The figures on Capital Grants cover both grants for capital works projects and Alterations, Additions, Repairs and Improvements (AA&I) projects.
非經常補助金包括基本工程計劃項目及改建、加建、維修和改善工程的撥款金額。
- The figures on Total Government Expenditure and Total Government Expenditure on Education are extracted from The Budget.
政府開支總額和政府教育開支總額的數字摘錄自政府財政預算案。
- Figures may not add up to the corresponding totals owing to rounding.
由於四捨五入，數字的總和可能與實際的總計略有出入。